





Yemen Food Security Information System (FSIS) Development Programme

The FSIS Programme is Funded by the European Union and Implemented by FAO and the Food Security Technical Secretariat/MoPIC

YEMEN FOOD SECURITY UPDATE March 31, 2015

INCREASED CONFLICT, CIVIL INSECURITY AND POLITICAL INSTABILITY FURTHER AGGRAVATE AN ALREADY PRECARIOUS FOOD SECURITY SITUATION

The Yemen Food Security Information Systems (FSIS) Development Programme is funded by the European Union and implemented by the Food and Agriculture Organzation of the United Nations (FAO) and the Food Security Technical Secretariat (FSTS) of the Ministry of Planning and International Cooperation (MoPIC).

The Objective of the FSIS programme is to assist and support the efforts of the Government in establishing a conducive institutional set up for food security decision-making supported by a relevant, effective and sustainable National Food Security Information System.

The FSIS Programme is an institutional capacity building project being implemented at national and governorate levels

The Food Security Update is one of the regular/periodic products that the FSIS programme will undertake to produce, to provide updates and analysis on food security and nutrition situation in Yemen.

For more information please contact:

FAO /FSIS Programme: FSIS-FAOYE@fao.org, +967 432 681 /2

MoPIC/FSTS: drmukred@yemen.net.ye Tel: +967 733 725348

Highlights

- Nearly 10.6million people (about 43% of the population) were assessed to be food insecure by end of 2014, and need assistance, with 4.8million facing a food security emergency. This figure is expected to rise as livelihoods get disrupted and more people get displaced.
- Political instability, civil insecurity and hitherto localized conflicts have degenerated into full-blown war; this has put into further jeopardy an already precarious food security of millions of Yemenis.
- Yemen imports 90-95% of its staple foods. The ongoing conflict has started to disrupt market supply and distribution, food imports and transportation networks and cause price increases of both imported staples and local agricultural produce.
- Yemen relies heavily for foreign exchange on oil and gas exports.
 Production and revenue from both are disrupted and reduced by the insecurity/conflict, and reduced world oil prices. This is causing serious budgetary difficulties for the government.
- The crucial social welfare and safety nets programs including the
 public works and budgetary support that have been implemented
 with the support of the World Bank and GCC countries have been
 suspended. This will result in a serious reduction in incomes for
 millions of poor households who relied on these sources.
- The government instituted austerity measures have highly reduced public investment and project funding. If the budgetary crunch worsens government employees and their dependents (about 26% of the population) may lose their incomes – this may result in civil strife and anarchy, which will worsen the already conflict situation;

Background and summary

The Republic of Yemen is one of the most food insecure countries in the Arab region. Since the 2011 crisis the country has witnessed a worsening of food security and livelihood conditions due to a web of

_









مشروع نظم مطومات الأمن الغذائي ممول من الاتحاد الأوروبي ويقوم على تنفيذه كل من منظمة الأغذية والزراعة، والسكر تارية الفنية للأمن الغذائي/ وزارة التخطيط بالتحار

آخر تطورات الأمن الغذائي في اليمن

31 مارس 2015

يؤدي نزايد الصعراعات، وانعدام السلم الأهلي، وعدم الاستقرار السياسي إلى مزيد من تقافم وضع الأمن الغذائي الذي يعاني أساسا من خطر الانهيار

ابرز النقاط

- تم تقييم ما يقارب من 10.6 مليون شخص (حوالى 43% من السكان) على أنهم يعانون من العدام الأمن الغذائي مع نهاية عام 2014،
 و يحاجة إلى مساعدة، كما يواجه 4.8 مليون شخص حالة طوارئ في الأمن الغذائي. ومن المتوقع أن يزداد هذا الرقم مع ارتفاع حالات تعطل المعشة ونزوح المواطنين.
- تحولت حالة عدم الاستقرار السياسي وانعدام السلم الأهلي،
 والمسراعات المحلية المستمرة حتى تحول الأن إلى ما يشبه الحرب الشاملة، وقد أدى ذلك إلى التعبب في مزيد من الخطر على الأمن الخذائي
 المتهلك أساسا على الملايين من الهمنيين.
- تستورد الهمن 90-95% من المواد الغذائية الأساسية، وقد نتج
 عن الأزمة المتواصلة تعطيل الإمداد والتوزيع في السوق وواردات المواد
 لغذائية وشبكات النقل بالإضافة إلى ارتفاع في أسعار المواد الغذائية
 للمستوردة والإنتاج الزراعي للمحلي على وجه الخصوص.
- تعتمد الهمن بشكل كبير على النقد الأجنبي لصادرات النقط والغاز، وقد تعطل إنتاج وعائد كل منهما وانخفض بسبب انعدام الأمن/ الصراع، وكذلك بسبب انخفاض الأسعار العالمية للنقط، الأمر الذي يتسبب في صعوبات خطيرة على الحكومة في جانب الموازنة.
- تم تعليق البراسج الحيوية للرعاية الاجتماعية وشبكات الأمان ومن ضمنها الأشغال العامة ودعم الموازنة، والتي كانت تنفذ بدعم من البنك الدولي ودول مجلس التعاون الخليجي، وسينتج عن ذلك الخفاض في دخل الملايين من الأمر الفقيرة التي تعتمد على هذه المصادر.
- وقد أسهمت الإجراءات التقشفية التي وضعتها الحكومة بشكل

مشروع تطوير نظم معلومات الأمن الغذائي ممول من الاتحاد الأوروبي ويقوم على تنفيذه كل من منظمة الأغفية والزراعة التابعة للأمم المتحدة، والممكرتارية الفنية للأمن الغذائي التابعة لوزارة التخطيط والتعاون الدولي.

ويتمثل الهدف من مشروع نظام معلومات الأمن الخذائي في مساعدة ودعم الجهود التي تبذلها الحكومة لعمل ترتيب موسسي مساعد العملية انتخاذ القرارات الفتطلقة بالأمن الغذائي مدعوما بنظام معلومات أمن غذائي وطفي يتسم بالصلة والقاعلية والاستذامة.

يعتبر مشروع نظم معلومات الأمن الغذانى مشروعا لبناء القدرات المؤمسية ويتم تنفيذه على الممستوى الوطنى ومستوى المحافظات.

تعتبر أ**فر علورات الأمن الغذابي** إحدى المنثورات المنقطعة/ الدورية والتي سينشرها مشروع نظم الامن الغذائي بهدف تفتيم المستجدات والتحليلات حول الأمن الغذائي ووضع التغذية في اليمن.

لمزيد من المعلومات يرجى التواصل:

منظمة الأغذية والزراعة/ مشروع نظم معلومات الأمن الغذائي: FSIS-FAOYE@fao.org,

+967 432 681 /2

وزارة التخطيط والتعاون الدولمي/ السكرتارية الفنية للأمن الغذاني:

drmukred@yemen.net.ye

+967 733 725348

كبير في خفض الاستثمار العام وتعويل المشاريع، وإذا ساعت الأزمة في الموازنة أكثر فإن ذلك قد يزدي إلى خسارة الموظفين الحكوميين ومن يعولونهم (حوالي 26% من السكان) لمصادر دخلهم، الأمر الذي قد يؤدي إلى نزايد احتمالات حصول النزاعات والفوضسي.

[.] مشروع نظم معلومات الأمن الغذائي ممول من الانتحاد الأوروبي ويقوم على تنفيذه كل من منظمة الأغذية والزراعة، والسكرتارية الفنية للأمن الغذائي) وزارة